
Kære formænd 
 
Kreds og forbund har deltaget i flere møder I forbindelse med de to pilotprojekter som er 
påbegyndt af Københavns Kommune, med henblik på lovliggørelse af vore kolonihaver. 
Her har vi blandt andet fået oplyst, at penge til kloakering endnu ikke er frigivet. Det 
betyder, at der ikke igangsættes kloakering i vore overnatningshaver i 2020. Vi får først 
omkring uge 15 i 2020 at vide, om politikerne frigiver penge til kloakering, som i givet fald 
så først påbegyndes i 2021. Det vil fortsat være i HF Bryggen og i HF Røde Mellemvej at 
arbejdet påbegyndes. 
 
Kredsen har fået oplyst, at Tårnby Kommune også er begyndt at røre på sig i forbindelse 
med lovliggørelse af kolonihaver. Jeg vil derfor opfordre til, at haveforeningerne i Tårnby 
Kommune henvender sig til kredsen, så at vi kan hjælpe og støtte med råd og vejledning i 
forbindelse med kommende forhandlinger. 
På et tidspunkt vil samme problematik ramme Dragør Kommune, hvor vi selvfølgelig også 
står til rådighed med støtte, råd og vejledning. 
 
En del af vore medlemmer klager over, at de ikke modtager Havebladet fra forbundet. Det 
er derfor vigtigt for kredsen at nævne, at  adresseændringer samt medlemsændringer 
skrives ind i Foreningsportalen, således at medlemsfortegnelsen altid er opdateret. 
 
Kredsen har modtaget flere ønsker om vurderingskurser, hvilket kredsen er i gang med at 
planlægge. Så snart vi har de endelige datoer, vil dette blive meldt ud. 
Jeg kan oplyse, at der i forbindelse med årsskiftet vil komme forskellige justeringer i 
vurderingssystemet. Vore kursusinstruktører deltager derfor i forbundets instruktørkursus i 
begyndelsen af det kommende år for at være opdaterede.  
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